

FOR IMMEDIATE RELEASE

NOVEMBER 4, 1975

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

LE 4 NOVEMBRE 1975

No. 105
N^o

AI EAG
75R105
REF

CANADA

EXTERNAL AFFAIRS
LIBRARY / BIBLIOTHÈQUE
REFERENCE
NOV 10 1975

C
O
M
M
U
N
I
Q
U
É

CANADA/COMMONWEALTH CARIBBEAN CONSULTATIONS
NOVEMBER 12/13, 1975

CONSULTATIONS CANADA/ANTILLES DU COMMONWEALTH
LES 12 ET 13 NOVEMBRE 1975

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that Consultations at the Senior Officials level will take place between the countries of the Commonwealth Caribbean and Canada in Ottawa on November 12 and 13. The discussions are expected to focus on the future economic relations between the region and Canada. This will be the first round of discussions, with a further round expected to take place in the Commonwealth Caribbean.

The scheduling of the consultations at this time follows adherence of the Commonwealth Caribbean countries to the Lomé Convention, which defines their new relationship with the European Economic Community. Economic relations between Canada and the Commonwealth Caribbean countries are conducted under the Canada/West Indies Agreement of 1925, as amended by a Protocol signed at the Commonwealth Caribbean/Canada Conference of 1966.

The Commonwealth Caribbean participation is being coordinated through the Secretariat of the Caribbean Community and Common Market (CARICOM), which has its headquarters in Georgetown, Guyana. CARICOM was founded in 1973 and includes 12 Commonwealth Caribbean countries as full participants while the 13th, Bahamas, is a member of the Community only.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Allan J. MacEachen, a annoncé aujourd'hui que des consultations entre des hauts fonctionnaires des Antilles du Commonwealth et du Canada se tiendront à Ottawa, les 12 et 13 novembre prochains. Cette première série d'entretiens, qui devrait surtout porter sur l'avenir des relations économiques entre les deux parties sera probablement suivie d'une autre ronde de discussions dans les Antilles du Commonwealth.

Il a été décidé de tenir maintenant des consultations en raison de l'adhésion des pays des Antilles du Commonwealth à la Convention de Lomé, qui définit leurs nouveaux rapports avec la Communauté économique européenne. Les relations économiques entre le Canada et les Antilles du Commonwealth sont régies par l'Accord de commerce de 1925 entre le Canada et les Antilles, dans sa forme modifiée par le Protocole signé lors de la Conférence Canada Antilles du Commonwealth de 1966.

Le Secrétariat de la Communauté antillaise et du marché commun des Antilles (CARICOM), qui a son siège à Georgetown (Guyane), coordonne la participation des pays des Antilles du Commonwealth. Créé en 1973, le CARICOM comprend 12 pays des Antilles du Commonwealth qui sont membres de plein droit; un treizième, les Bahamas, n'est membre que de la Communauté antillaise.